
Záznam z diskuze dne 25.1.202, téma "Motivace v projektu"

1. Zaslané otázky

 Jak měříte SW vývoj? Pouze progresem v tascích v Ganttu / burndown grafem nebo i 
průběžně měříte i kvalitu SW vývoje?

 Máte někdo zkušenosti s DORA metrics? Pokud ano, jaké?

 Jak měřit, a přitom respektovat povahu vývoje, t.j. nejasnost, že daná cesta vede k zadanému
cíli?

 Jak měřit produktivitu SW vývoje?

 Lze produktivitu měřit? S jakou chybou?

 Tvrdá kritéria pro měření softwarového vývoje existují, ale ještě jsem nepřišel na žádné, 
které by dávalo smysl. Počet commitů, schopnost trefit se do odhadů, rychlost, počet bugů… 
Ve výsledku stejně vždycky dojdu k tomu, že nejlepší kritérium je spokojený zákazník, a k 
tomu je kromě znalosti programování, potřeba umět dobře komunikovat. Nebo ne? :)

 Jak zahájit odhadování projektu (SW vývoj, konzultace) v prostředí, se kterým nemám 
zkušenosti?

Sešli jsme se ve velice komorním počtu a tak byl prostor a čas na otevřenou diskuzi k tématu, která 
se nakonec otázek nedržela. Účastníci se vzájemně seznámili s metodami, které oni používají či 
používali.

Měření pokroku se zakládá ve všech popsaných metodách v pravidelném odhadu stupně 
rozpracovanosti jednotlivých BR či obdobných artefaktů, porovnání s plánem a z toho vyplývající 
úpravě očekávaného nákladu. Je-li rozpracovaných BR víc pak se pouze vyhodnocuje jejich počet a
celková pracnost.

Neměly-li BR či obdobné artefakty z nějakých důvodů obdobné vlastnosti, pak se využívaly 
složitější vzorce které braly v úvahu též počty pohledů, počty uživatelů, apod.

Všechny tato porovnání loužila pouze v rámci firmy, nalézt tržní benchmark je obtížné, protože 
firmy nejsou stejné. Využívá se naopak pro sledování vývoje v čase – takto měřená efektivita by 
neměla klesata pokud ano, je třeba hledat příčinu.

V etapě analýzy je odhad efektivity obtížný, obvykle se dělí jen na pár etap.

Vyplynulo několik obecných doporučení:

- je dobré se snažit o prototypování, nebo o dodávky BR či funkčních požadavků co nejdřív

- firma by měla mít svou metodiku

- problémy nastávají překročí-li scope rozumnou mez, protože pak je třeba doplnit administrativní 
zdroje které budou průběžně vyhodnocovat a narůstají náklady

- proto je dobré rozdělit (pokud to aspoň trochu jde) na menší části které budou samostatně 
byznysově hodnotné


